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Ősz van 
 

Ősz van, hűvös idő, 

didergős a reggel. 

Nem is találkozunk 

víg madársereggel. 

 

Mogorva a kedvünk, 

a lelkünk is fázik. 

Felhők mögött a Nap, 

s a Föld könnyben ázik. 

 

Ám az erdő, az szép, 

újra kivirágzott, 

színes levél formál 

ezernyi virágot. 

 

A szélnek nem tetszik, 

nagyját leszaggatja! 

Gyászinduló lenne, 

a szarvasbőgés hangja? 

 

Én nem így gondolom, 

inkább jövőt ígér, 

hogy egyszer véget ér, 

az a közeli tél.  

 

Ha a tél közeleg, 

tavasz jár nyomában. 

A jövő csírája 

itt ébred a mában! 

 

Aranyosi Ervin   
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Az önkormányzat hírei  

A képviselő-testület 2019. augusztus hónap-

ban benyújtotta szociális tűzifa igénylését a 

Magyar Államkincstárhoz az   önerő és szállí-

tási költség vállalásával. A pályázat keretében 

61 m3 mennyiségű tűzifa megvásárlására kap-

tunk támogatást. 

A lakossági igénylések benyújtására - a helyi 

rendelet jóváhagyását követően - várhatóan 

2019. november hónapban kerül sor, erről kü-

lön értesítjük a lakosságot. 

Önkormányzatunk ismételten csatlakozott a 

Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkor-

mányzati Ösztöndíjpályázatok 2020. évi for-

dulójához.   

A pályázatok benyújtási határideje: 2019. nov-

ember 05. 

 

 

Rábahídvég Község Helyi Választási Bizottsága 
a 2019. október 13. napján megtartott helyi 
önkormányzati képviselők és polgármesterek 
választásán az alábbi eredményt állapította 
meg: 
 
Az egyéni listás képviselő-jelöltekre leadott 
szavazatok száma: 
1. Déri Ferenc  306 szavazat, 
2. Frank Ferenc József  281 szavazat, 
3. Nagy András  261 szavazat, 
4. Lakics Ervin Valdemár  183 szavazat, 
5. Pados Imre  201 szavazat, 
6. Biró Martin  172 szavazat 
 
Mivel Rábahídvég település lakosságszáma 
2019. január 01. napján 965 fő - 1000 fő alá 

csökkent -, így 4 önkormányzati képviselő 
megválasztására került sor. 
A megválasztott képviselők: Déri Ferenc, 
Frank Ferenc József, Nagy András és Pados 
Imre. 

 
A polgármester-jelöltekre leadott szavazatok 
száma:  
1. Horváth Ernő  124 szavazat, 
2. Borsits Zoltán Tamás 294 szavazat. 

 
A megválasztott polgármester: 
Borsits Zoltán Tamás. 
 
A névjegyzékben szereplő választópolgárok 
száma: 789 fő. Szavazóként megjelent válasz-
tópolgárok száma: 425 fő. 

Kissné Mátyás Éva 
jegyző 

 

  

Déri Ferenc  Frank Ferenc  Borsits Zoltán  Pados Imre  Nagy András 
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Megújult az orvosi rendelő 

Régóta szerettük volna a rendelő felújítását, és 

tavaly végre eljött a nagy pillanat.  

Polgármester Úr a mun-

kálatok előtt bevont a 

döntési folyamatba, 

hogy a legjobb konst-

rukciók szerint szépül-

jön meg az épület. Pár 

hónapja jártam először a 

rendelőben és nagyon 

elégedett voltam. Kívül 

és belül is ízléses és mo-

dern épületet láttam, 

mely akadálymentesítve 

van a betegek részére, a személyhívó rendszer 

pedig a munkafolyamatot teszi gördülékennyé. 

A rendelő napelemmel van ellátva és saját 

konyhasarkot is kaptunk, ahol végre kávét is 

tudunk főzni, hogy nagyobb energiával láthas-

suk el a munkánkat. Kü-

lön öröm, hogy dolgo-

zói parkolóhelyet kap-

tunk, így a továbbiak-

ban nem kell az utca túl-

oldaláról cipekednünk. 

A parkosítás és a külső 

megjelenés pedig a kora 

reggeli órákban már 

szemet gyönyörködtető 

látványt nyújt.  

Remélem, hogy a bete-

gek számára is legalább ennyi kényelmet és 

elégedettséget fog okozni a felújított épület.  

Dr. Bakó Ildikó 

háziorvos 

 

Új védőnői tanácsadó 

Szeptember 1-jén volt 25 éve, hogy átvettem a 

stafétabotot Pados Józsefné, Marika nénitől és 

friss diplomásként Rábahídvég és Püspökmol-

nári védőnője lettem.  

Ez a hónap változást is hozott, új védőnői ta-

nácsadóba költöztem, ami az orvosi rendelővel 

közös épületben kapott helyet. A tanácsadóba 

teljesen új bútorzat került, letisztult színekkel, 

formákkal. A várandósok, csecsemők, kisgyer-

mekek ellátásához minden szükséges eszköz 

rendelkezésre áll.   

Igazán modern, 21. századi környezetben foly-

tathatom a védőnői munkát.  

Márton Andrea 

védőnő 

 

  

 

Felhívás! 
 

A Rábahídvégi KARITÁSZ Csoport szeretettel várja  

a karácsonyi KARITÁSZ csomagokhoz a Kedves Adakozók adományait  

(tartós élelmiszer, cipősdoboz akcióhoz játékok, könyvek, édesség)  

Adományaikat előre is köszönjük! 
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Új arcok Rábahídvég közéletében 

2019 több személyi változást hozott a rábahídvégi közintézményekben. 

A POLGÁRMESTERI HIVATALBAN két új arccal találkozik, aki ügyintézés miatt belép  

a hivatal pénzügyi irodájába. 

 

Gyurátz Edina Püspök-

molnáriban lakik, de van 

helyi kötődése, nagypa-

pája, Bognár József Rá-

bahídvégi lakos. Iskolai 

tanulmányait a Vasvári 

Béri Balogh Ádám Szakközépiskolában folytatta, 

logisztikai, illetve postai ügyintéző végzettséggel.  

2016. februártól a Rábahídvégi Közös Önkormány-

zati Hivatal dolgozójaként adóügyi ügyintéző volt 

Püspökmolnáriban, majd 2018. októbertől Rábahíd-

végen dolgozik pénzügyi ügyintézőként.  

 

 

 

Pintérné Nagy Éva Gersekaráton él. 

Családi állapota: férjezett, 3 gyermek 

édesanyja és egy 15 hónapos kislány 

nagymamája. Szentgotthárdon, a Vörös-

marty Mihály Gimnáziumban érettségi-

zett. 

2015-ben a Rábahídvégi Közös Önkor-

mányzati Hivatal Gersekaráti Kirendeltsé-

gén kezdte köztisztviselői munkáját. Rába-

hídvégen 2019 januárja óta végzi az adó-

zási és munkaügyi ügyintézői feladatokat.  

 
 

 

ÓVODÁNKBAN -Benkő-Kovács Bernadett vezető óvónő mellett- júniustól a rábahídvégi  

Antal Judit óvónő, októbertől pedig az oszkói Orbán Mária dada látja el a gyermekek körüli teen-

dőket. 

 

Antal Judit 1994-

ben végzett a Savaria 

Közlekedés Gépé-

szeti Szakközépis-

kola vasútforgalmi 

szakán, majd for-

galmi szolgálattevő-

ként dolgozott Püs-

pökmolnári és Szombathely vasútállomásain. 

Ez utóbbi állomáson 2013-tól főrendelkező 

forgalmi szolgálattevőként. 

Mivel nyolcadikos kora óta szeretett volna 

óvónő lenni (csak az élet másképp hozta), ezért 

2003-2006 között elvégezte Sopronban a Be-

nedek Elek Pedagógiai Főiskolai Kar óvodape-

dagógus szakját. Ez év júniusában adódott a le-

hetőség, hogy beteljesüljön gyerekkori álma, 

és Böröcz Sára óvónő távozása után a rábahíd-

végi óvoda óvónője lett. Igaz, nem tervezi so-

káig, (2021. február 17-én) visszatér régi mun-

kahelyére, de már most látja, hogy élete egyik 

legszebb másfél éve lesz.  

 

 

 

 

Orbán Mária 1979-ben született. 

Oszkóban lakik, három gyermeke van, 

2 lány és 1 fiú. A ruhaipari szakmun-

kásvizsga után Körmenden érettségi-

zett, majd Szombathelyen két techni-

kumot végzett. 

Jelenleg is tanul, az „óvodai dajka” 

szakképesítése hamarosan a kezében 

lesz. Nagyon örül, hogy októbertől a 

rábahídvégi óvodában kamatoztathatja 

újonnan szerzett ismereteit.  
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ISKOLÁNK ALSÓ TAGOZATÁT  

hosszú éveken át meghatározó három pedagógus távozott az elmúlt év során,  

a helyettük munkába álló, mosolygós tanító néniket szeretnénk most röviden bemutatni. 

 

 

Kupi Tünde tanító néni már egy éve dolgozik 

első munkahelyén, a Prinz Gyula Általános Is-

kolában. Lajosné Somogyi Mária osztályát 

vette át, és szívvel-lélekkel vetette bele magát 

a tanítók nem könnyű hivatásába. Szombathe-

lyen, a Savaria Egyetemi Központban szerzett 

diplomát. A gyermekek iránti szeretet és egy 

ismerős pedagógus inspirálta a pedagógus pá-

lyára. Tündi néni Egervölgyön lakik szüleivel, 

szabadidejében 

szeret kertész-

kedni, sütni-főzni 

és kézműves-

kedni. Keze nyo-

mán - a negyedi-

kesek örömére - 

folyamatosan szé-

pül az osztályte-

rem is.  

 

 

 

Schildt (Papp) Dóra tanító néni a Berzsenyi 

Dániel Főiskolán 

végzett, tanító 

szakon. Mivel 

mindig is jól 

érezte magát a 

gyermekek köze-

gében, könnyen 

megtalálja velük 

a hangot. Dóri 

nénit már ko-

rábbról ismerjük, 

hiszen 2002-2007-ig itt tanított Rábahídvégen. 

Már akkor is nagyon megkedveltük, remek ér-

zékkel készítette fel gyermekeinket egy-egy 

táncos produkcióra. Sajnos az iskolák összevo-

nása miatt el kellett köszönnünk tőle. Közben 

Ausztriában, majd Németországban dolgozott. 

Innen jött haza, férjével és kislányával Vasvá-

ron telepedtek le. Keneseiné Koós Judit osztá-

lyát vette át februárban. Örömét leli abban, 

hogy az óvodásból írni-olvasni tudó nebulók 

kerülnek ki a kezei közül. Dóri néni a tánc mel-

lett szeret olvasni és minden vágya, hogy új 

kolléganőivel együtt egy jó iskolai közösséget 

tudjanak kiépíteni.  

 

 

 

 

Pajor Ildikó tanító néni Győrvá-

ron lakik férjével és legkisebb fi-

ával. (A két idősebb gyermek már 

kirepült a szülői házból.) Már kis-

korában megmutatkozott, hogy jó 

érzékkel kezeli a gyerekeket, ezt 

látva nagymamája buzdította a ta-

nítói pálya felé. A kaposvári Cso-

konai Vitéz Mihály Tanítóképző-

ben szerzett diplomát. 26 éve ta-

nít, Zalaszentiván, Győrvár,  

Sorokpolány és Bocfölde (itt 

igazgatóhelyettes is volt), a ko-

rábbi állomáshelyek. Rábahíd-

végre már sok szakmai tapasz-

talattal a háta mögött érkezett, 

szeptembertől Orbán Lajosné 

osztályát, a másodikosokat 

vette át.  Szabadidejét szívesen 

tölti a természetben, kertészke-

dik, túrázik, úszik, de olvasni is 

nagyon szeret.  

 

 

Mindhárom tanító néni jól érzi magát a munkahelyén, sikerült beilleszkedniük iskolánk életébe. 
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Személyi változások papjaink körében 

2019. szeptember 1-jén, gitáros mise keretében, nagy szomorúsággal vettünk búcsút Seba és Sanyi 

atyától. A mise végén Seba atya bemutatta új plébánosunkat, Fransis atyát, és káplánunkat,  

Fabien atyát. Az ő bemutatkozásukat olvashatják a következő oldalakon. 

 

Dicsértessék a Jézus Krisztus! „Ti is, mint élő 

kövek, felépültök rajta lelki házzá” (1 Pét 2,5) 

Sok szeretettel köszöntöm a Hídvégi Híradó 

olvasóit!  

 

Magung Fransiskus Xaverius verbita atya 

vagyok. Indonéziában születtem, Flores szige-

tén, harmadikként, hat testvér között. Édes-

apám általános iskolai tanárként és a helyi egy-

házközösség vezetőjeként szolgált. Édes-

anyám otthon sok szeretettel nevelt bennün-

ket.  

13 évesen elköltöztem otthonról, hogy kissze-

mináriumban tanulhassak, ahol 6 évet töltöt-

tem. Már kiskorom óta éreztem, hogy a jó Isten 

szerzetesi és misszionáriusi hivatásra hív en-

gem, így 1993-ban csatlakoztam a verbitákhoz. 

Indonéziában, Flores szigetén végeztem el a 2 

év noviciátust, majd a 4 év filozófiát. Ezt kö-

vetően az USA-ban, Chicago városában foly-

tattam teológiai tanulmányaimat.  

2004-ben tettem le az örök fogadalmamat a 

verbita rendben, 2005-ben Timothy Dolan 

New York-i bíboros szentelt pappá 7 másik 

rendtestvéremmel együtt. Missziós kinevezé-

semet Magyarországra kaptam. Az utóbbi 13 

évben Budapesten és környékén végeztem 

szolgalatomat. Először a Zugligeti Szent Csa-

lád plébánián káplánként, később a budatété-

nyi verbita Názáret Missziós házban, ahol 6 

évig a kispapok nevelésével foglalkoztam, 

majd 6 évig voltam a rend missziós titkára.  

2019 szeptemberétől kaptam új kinevezésemet 

a vasvári plébániára. Örömmel jöttem ide plé-

bánosként, hogy Isten kegyelmében és a hívek 

segítségében bízva együtt tudjuk építeni a lelki 

templomot. Hiszem és tudom, hogy ebben a 

lelki templomban mindenkinek helye van, és 

feladata is, hogy az Isten országát építse.  

Magung Fransiskus Xaverius 

plébános

 

 
 
Mawasala Mbela Fabien vagyok. A volt 

belga gyarmaton, Zaireben, vagyis a mai Kon-

gói Demokratikus Köztársaságban láttam meg 

a napvilágot 1986. november 25-én, több gyer-

mekes családban.  

A legemlékezetesebb élményem az iskolába 

való járáshoz kapcsolódik. Mint minden gye-

reknek, aki abban az időben tanulni kívánt, 

nap, mint nap hatalmas távolságot (oda-vissza 

kb. 24 km) kellett gyalog megtennem.  

Az iskolai kötelességek mellett voltak felada-

taim a családban és az egyházközségben is. A 

mezőre mentem tűzifáért, vizet hordani főzés-

hez, vagy otthon maradtam vigyázni a legki-

sebb testvéreimre. Az egyházközösség prog-

ramjaira (ének, ministrálás, próbák stb.) jár-

tam. De barátaimmal volt időnk a játékokra, 

sportolásra is.  

Hivatásomat tekintve már az általános iskolá-

ban foglalkoztatott az a kérdés, mit tehet az 
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ember, ha pap akar lenni? Édesapám csak bá-

torítani tudott: „Fiam, -mondta-, aki pap akar 

lenni a mai világban, annak sokat kell tanul-

nia”. Hozzátette, hogy ha valaki valamit kíván, 

mindent megtesz, hogy el is érje azt. Így tud-

tam, ha valaki pap akar lenni, vegye komolyan 

a tanulást. Ezzel a tudattal, barátaimmal együtt 

örömmel megtettük a mindennapi utunkat, 

hogy elérjük az iskolát. 

A hivatásom Isten ajándéka, melyet szüleim-

nek köszönhetek. Tőlük kaptam meg a katoli-

kus nevelést és a keresztény értékeket. Jó pél-

dájukkal gyerekkorom óta megmutatták ne-

kem a templomba és az iskolába vezető utat. A 

családban tanultam először az imádságot, itt ta-

pasztaltam meg a szeretetet.  

Az általános iskola hatodik osztályának befe-

jezése után szüleim beírattak a jezsuita gimná-

ziumba, 30 km-re szülőfalumtól. Itt éreztem, 

hogy Isten a papi pályára szólított fel engem. 

Töprengéssel, mély imádsággal, s a plébáno-

som, mint lelkivezetőm segítségével határoz-

tam el, hogy a papságra kötelezem magamat.  

Először a plébánosommal osztottam meg vá-

gyamat, de ő arra kért, hogy beszéljek a szüle-

immel is. Édesanyám hallani se akart róla, 

hogy gimnázium után a szemináriumban foly-

tassam az életemet. Édesapám viszont biztosí-

tott róla, ha eldöntöttem, mit akarok az életben, 

ők, mint szülők támogatni fognak. 2005-ben, 

érettségi után Szűz Mária közbenjárása által el-

határoztam, hogy belépek a szemináriumba. 

Kértem a szüleimtől, hogy imádkozzanak ér-

tem, hogy Isten akarata teljesedjen énvelem. 

Másfél éves jelöltségi program után, 2007-ben 

fölvettek az Isteni Ige Társaság missziós és 

szerzetes (Verbita) rendjébe. 2012. július 23-

án tettem az első szerzetesi és ideiglenes foga-

dalmakat. Ugyanebben az évben, november 

24-én kerültem Magyarországra. Másfél éves 

nyelvkurzus után kezdtem teológiai tanulmá-

nyaimat a Sapientia Szerzetesi Hittudományi 

Főiskolán, Budapesten.  

Hat éven át évről évre megújítottam az ideig-

lenes fogadalmamat, Isten kegyelmét kérve és 

az ő akaratát keresve, hogy jobban erősödjek a 

hivatásomban, többet tanuljak tőle, hiszen Ő 

maga mondja: „Tanuljatok tőlem, mert szelíd 

vagyok és alázatos szívű” (Mt 11,29).  

2018-ban Kisboldogasszony napján, szeptem-

ber 8-án tettem le az örökfogadalmat. Azaz 

egész életem nem lesz más, mint Istennek élni, 

neki tetszeni, őrá hagyatkozni az Egyház szol-

gálatában a Verbiták tagjaként.  

Az örökfogadalommal örömmel mondhatom, 

hogy egy plusz lépést tettem a keresztény iden-

titásom felé. A szívem tele van hálával azért, 

mert Isten gyermekeként és szolgálójaként be-

fogadott a verbita rendbe.  

A verbita rend általános elöljárója Magyaror-

szágra, a vasvári plébániára és a környékbeli 

településekre nevezett ki, itt fogom ellátni a 

lelkipásztori feladataimat pap-, szerzetes-és 

misszionáriusként. Hálát adok Istennek, aki 

rám talált, megérintett és az ő szolgálatára 

szánt engem!  

Köszönetet mondok a családomnak, rendtest-

véreimnek, az egész „arnoldus” családnak, és 

mindazoknak, akik elkísértek ezen az úton jó 

tanácsaikkal, támogatásukkal és különösen 

imádságukkal.  

Köszönöm, hogy itt lehetek veletek. Isten ál-

dása kísérjen mindannyiunkat, Szűz Mária se-

gítsége és közbenjárására által. 

 

Mawasala Mbela Fabien 

káplán  
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A művelődési ház hírei 

A művelődési ház nyári tevékenységének -

mint minden évben-, a falunap volt a legki-

emelkedőbb projektje. A falunap előtt a készü-

lődés töltötte ki az időnk nagy részét, a dalos-

körünk, a citeracsoportunk, a gitárcsoportunk 

és a zeneiskolások fúvósai is hónapokon át 

próbáltak, hogy sikeresen tudjanak bemutat-

kozni a falu lakossága és a vidékről jött vendé-

gek előtt. Ha nem is szereplőként, de segítő-

ként az önkéntes fiatalokra is számíthattunk, 

nem beszélve a nyugdíjas klub finom sütemé-

nyeiről, amiket a fellépőknek sütöttek. Persze 

nekünk, dolgozóknak más feladatokat is adott 

a falunap, hiszen a szervezés oroszlánrészét a 

művelődési ház vállalta fel. 

A nyári hónapokban folyamatosan nyitva tar-

tottunk, könyvtárunk végig üzemelt. Csoport-

jaink egy része rövidebb-hosszabb szünetet 

tartott, de többségük hétről hétre igénybe vette 

házunk szolgáltatásait. Teleházunk vezetője, 

Molnár Tibor informatikai tanfolyamot indított 

nyugdíjasok részére és augusztusban elsősor-

ban a szülőket célozta meg a digitális médiais-

merettel kapcsolatos előadásával. Július 27-én 

nyugdíjas klubunk, augusztus 19-én pedig 

EFOP-os pályázatunk keretében a Hídvégi 

Dartsos Kör ment kirándulni Székesfehér-

várra és környékére. 

Gitárklubunk több alkalommal is közreműkö-

dött templomunk szertartásain, (a hívek több-

sége szemmel láthatólag nagyon kedveli a gi-

táros miséket). 

Szeptembertől mindenki visszatért a szokásos 

menetrendbe. A zeneiskolások hetente négy 

nap jönnek. Ebben a tanévben zongorát és 

szolfézst Szabó Zoltán igazgató úr, klarinétot 

és szaxofont Kérges Albert tanár úr, Hegedűt 

Morvay Ágnes tanárnő, fuvolát Gyöngyössy 
Anna tanárnő tanít.  

A következő sorokban összefoglalom a műve-

lődési ház keretében rendszeresen zajló tevé-

kenységeinket:   

 

Hétfő: 13:30 zeneiskola; 15:00 kézimunka 

szakkör; 18:15 pilátesz;  

Kedd: 12:00-19:00 teleház; 14:00-18:00 

könyvtár 

Szerda: 12:00-19:00 teleház; 13:30 zeneiskola  

Csütörtök: 12:00-19:00 teleház; 14:00-18:00 

könyvtár; 16:30 zeneiskola; 18:00 daloskör, 

citera 

Péntek: 10:40 csiribiri torna; 12:00-19:00  

teleház; 13:30 zeneiskola, 17:00 gitárklub; 

19:00 zumba 

Szombat: 12:00-19:00 teleház; 

Vasárnap: 15:00-17:00 Hastánc 

 

A nyugdíjas klub, Gabi néni kézművesei és az 

olvasó szakkör havonta egyszer tart foglalko-

zást, dráma és táncos foglalkozásokat pedig 

egy-egy műsorhoz kapcsolódóan szervezünk. 

Nyitvatartási időben folyamatosan jöhetnek 

azok, akik pókerezni, dartsozni, csocsózni 

vagy pingpongozni szeretnének. 

Szeptember 11-én alkalmunk nyílt arra, hogy a 

Hegyháti Közkincs Kerekasztal házigazdái le-

hettünk. Egy kis sétát téve megmutattuk ven-

dégeinknek az óvodát, az orvosi rendelőt, a 

polgármesteri hivatalt és a templomot. A napot 

a művelődési házban zártuk, ahol házi finom-

ságokkal kínáltuk vendégeinket a nyugdíjas 

klub, a kézimunka szakkör és a Véngesztenye 

csárda jóvoltából. Jó érzéssel töltött el, hogy a 

vasvári térség kulturális szakemberei és pol-

gármesterei elismerésükről biztosítva távoztak 

a nap végén. 

Szeptember 20-án a KSZR keretein belül Dr. 

Krekó Kata meseterapeuta tartott előadást a 

női szépségről, 27-én EFOP-os pályázatunk ré-

szeként Fekete Laci és fiai, 28-án pedig csa-

ládi nap és szülői szeminárium várta az érdek-
lődőket. 

Az elmúlt hónapban szemvizsgálatnak, vér-

adásnak, jelzőrendszeri tanácskozásnak, egy 

lakodalomnak, egy osztálytalálkozónak és az 

önkormányzati választásnak is helyet biztosí-

tottunk. 

Október 12-én sokan közreműködtek a szüreti 

felvonuláson, a jó időnek és a jó társaságnak 

köszönhetően minden jól alakult. 
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A következő időszak tervei: 

 

Október 18. Népi játékok és táncok Hámori Balázs néptáncoktató előadása 

Okt. 28-Nov.14. Fotókiállítás Molnár Zoltán képeiből 

Október 28. Üzemlátogatás a fiatalokkal a rábahídvégi irodaházban 

November 16. Idősek Napja 

November 20. Megfázás ellen a homeopátia eszközeivel, Dr. Bocsányi-Andits Mónika előadása 

November 23. Színházlátogatás: „Oszkár” vígjáték a zalaegerszegi színházban 

December 06. Mikulásjárás 

December 08. Falu karácsonyfájának díszítése 

December 15. Karácsonyváró  

December 22. Karácsonyi koncert 

December 24. Pásztorjáték 

 

Remélem, programjaink elnyerik tetszésüket, és sokakkal találkozunk a következő időszakban! 

 

Borsitsné Pásti Rita 

művelődési ház vezető 

 

Büszkeségeink: 

 Az első ízben megrendezett körmendi kis-

vadlövészeten 2019.09.22-én Tóth Emese Er-

zsébet „Ifi” kategóriában első helyezést, édes-

apja, Tóth Imre pedig felnőtt férfi, „Tradi” ka-

tegóriában harmadik helyezést ért el. 

 A nyár folyamán Márkus Zoltán és csa-

ládja (Márkusfalvi Tanya Konyha) több főző-

versenyen is kiemelkedő eredményt ért el. 

2019.06.15-én, a győrvári Kuruc Napon ci-

gánylecsójuk különdíjat, 08.11-én a győrvári 

Csülök Fesztiválon vörösboros, vargányás 

csülökpörköltjük 1. helyezést, 08.31-én And-

rásfán, a Lecsófesztiválon lecsóágyon tálalt 

töltött paprikájuk 1. helyezést ért el. 

 400 pályázóból 40 gyermek, köztük Arthof-

fer Réka és Francsics Violetta illusztrációját 

válogatták be Finta Sándor „Gyermekmosoly” 

című verseskötetébe. 

 Tóth Emese verse, „A múlton áthintázva”, 

bekerült az Understeam Hungary Kiadó leg-

újabb antológiájába. 

 Radics Rajmund, a szombathelyi Crushers 

tagjaként bekerült a magyar amerikaifutball-

válogatott csapatába. Első nemzetközi mérkő-

zését a spanyol válogatott ellen játszotta.  

Mindannyiuknak szívből gratulálunk és sok 

örömet és sikerekkel teli éveket kívánunk! 

 

   

Szép Adventi vasárnapok 
 

A Hídvégi Híradó hasábjain már 11 éve jelentkezünk ezen a címen.  

Ebben az évben is szeretnénk a már megszokott adventi vasárnapokkal  

hozzájárulni a karácsonyi készülődéshez.  

Részletes programtervet november végén teszünk közzé szórólapokon és plakátokon. 

 

Kérjük Önöket, hogy hasonlóan az elmúlt évekhez, idén is támogassák ügyes kezeikkel és alap-

anyagokkal az ünnepi készülődést, hogy ismét emlékezetessé, örömtelibbé tudjuk tenni a szép 

adventi vasárnapokat! 
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Őszi kezdet 

Amikor egy szülő az intézményes nevelés ke-

retei közé viszi a gyerekét, kicsit fél, kicsit ag-

gódik. Így van ez akkor is, ha minden rendben 

a gyerekével. Mi óvónők igyekszünk bizalmi 

hidat, jó kapcsolatot kialakítani a szülőkkel. 

„A gyerek olyan, mint a fa! Erős gyökérre van 

szüksége, hogy nagyra nőhessen és ellen tud-

jon állni az élet viharainak” Ezeket a gyökere-

ket az első években növeszti. Mi az óvodában 

megpróbáljuk önállóságra szoktatni őket, 

együttműködésre, együttérzésre nevelni, de 

mindennél fontosabb a szülői példamutatás. 

Fontos, hogy engedjék koruknak megfelelően 

önállóan tevékenykedni. Ha nem aggatunk rá-

juk sem túl nagy, sem túl kevés terhet, az önál-

lósodás büszkeségérzéssel jár együtt és gyer-

mekeink egyre több mindent csinálnak majd 

egyedül. A játék az egyik legfontosabb öröm-

forrás a kisgyermek számára, ezt semmilyen 

nevelési feladat vagy fejlesztési cél nem írhatja 

felül. Nagy hangsúlyt fektetünk a népi játékra, 

hogy megismerje saját magát, társait, a közös-

ségbe való beilleszkedés szabályait. A mozgá-

sos népi játékokat valódi örömmel, szabadon 

és felszabadultan játszák. A mozgás közben 

szerzett dal és mondóka anyag mélyen bevéső-

dik az emlékezetükbe.  Az első közösség a gye-

rek életében a család, az élet minden szakaszá-

ban jelen van. Példaadó, jó minta alapján sok-

kal könnyebb örömteli, boldog kapcsolatokra 

való képességeket kibontakoztatni, megtanulni 

adni és kapni, kapcsolatokat építeni. Továbbra 

is utazó logopédus és gyógypedagógus fej-

leszti a rászoruló gyerekeket. Csütörtöki napo-

kon hitoktatáson is részt vehetnek óvodásaink. 

Októbertől indul a zeneovis foglalkozás Szabó 

Zoli bácsi irányításával. Mesebolt Bábszínház 

előadásait helyben nézhetik meg a gyermekek, 

igény szerint Vasvárra is elvisszük őket. Óvo-

dánkban személyi változás is történt, Rigler Tí-

mea dajka a püspökmolnári tagóvodában foly-

tatja munkáját. Kívánunk jó egészséget, örö-

met és kitartást az új közösségben. Helyére 

Marika dajka néni érkezett, akinek segítsünk a 

beilleszkedésben! Margit néni bejelentette 

nyugdíjba vonulási szándékát, kívánunk neki 

örömteli napokat kedves családja körében. 

 

Pillanatképek az óvoda életéből. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Benkő-Kovács Bernadett 

intézményvezető 
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Szeptember – kezdődik az iskola 

A VAKÁCIÓ végével újra meg kellett barát-

kozni azzal a gondolattal, hogy szeptember el-

sejével elkezdődik egy új tanév. Mindenki 

másként élte meg a Prinz Gyula Általános Is-

kola 2019 augusztus 30-án megtartott Tanév-

nyitó ünnepségét. Az első osztályosok és szü-

leik természetesen kicsit aggódva, a végzőse-

inknek pedig azzal a tudattal kellett - még ha 

ezen a délutánon nem is érzékelték – szembe-

sülni, hogy a félév végére megfelelő döntést 

kell hozni a „hogyan továbbról”. 

A tanév során oktató – nevelőmunkánk céljait 

és feladatait közösen csak úgy tudjuk megva-

lósítani, ha ezt közös egyetértésben végezzük 

el a tanév folyamán.  

Az idei évben 92 tanuló oktatását és nevelését 

12 pedagógus törzstagként, 3 kolléga a tan- 

kerületből és 1 kolléga óraadóként biztosítja.  

Itt szeretném köszönteni nevelőtestületünkben 

Pajor Ildikót, aki a második osztályosok osz-

tálytanítójaként végzi munkáját az idei évtől.  

Mielőtt rátérnék napjaink történéseire, szeret-

nék még visszatekinteni a nyári szünet esemé-

nyeire. Két nagyon jól sikerült, helyben meg-

szervezett napközis táborban eltöltött napok 

adtak élményekben gazdag programokat a 

résztvevő gyerekeknek. Egy a szünet elején, 

egy pedig a tanév megkezdése előtt, ami a tan-

évre való ráhangolódást segítette elő. A nyári, 

Zánkán eltöltött napok szintén felejthetetlen 

percekkel gazdagították a résztvevőket.  

 Az elmúlt napokban az iskolai teendők mel-

lett, megtörtént az évente szokásos papírgyűj-

tési akciónk. Közel 10 tonnányi papírt sikerült 

összeszedni. Köszönet illet minden közremű-

ködőt e tevékenységéért. Részletes eredmé-

nyek az iskola facebook oldalán megtekinthe-

tők.  

Iskolánk tanulói az idei évben is aktív részesei 

voltak az Európai Diáksport Nap rendezvé- 

nyének. Mindkét helyen a kötelező 2019 m-es 

futás után többféle sportolási lehetőségből vá-

laszthattak gyerekeink. A rendezvény végén a 

Bertha György Művelődési Ház szervezésében 

Fekete László többszörös erősportoló és két fia 

ízelítőt adott gyermekeinknek és a rendezvé-

nyen megjelenteknek arról, hogy mit jelent az 

igazi nyers erő. 

Hetedik és nyolcadikos tanulóink részt vettek 

a pályaválasztási fórumon, ami talán elősegíti 

a megfelelő tovább haladásukat. 

 

Az elkövetkező dolgos napokhoz, a közös mun-

kához minden iskolahasználónak jó erőt és 

egészséget kívánok! 

Smolczer Tibor 

igazgató 
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Falunap 

Mint minden évben, idén is július második 

szombatjára terveztük a falunapunkat, melyet 

hosszú szervezési folyamat előzött meg. (Gya-

korlatilag már a múlt év májusától foglalkoz-

tunk vele.)  Mivel most sem kaptunk a lakos-

ság részéről javaslatokat, kénytelenek vol-

tunk saját kútfőből összeállítani a progra-

mot.  

Nem kívánom részle-

tezni, mit hoztunk 

össze, hiszen az 

előző számunkban a 

plakát megjelent. 

Szokás szerint a pla-

kát megjelenése után 

megint megkaptuk a 

magunkét. Egyesek 

úgy érezték, csak egy 

bizonyos rétegnek 

nyújtottunk szórako-

zási lehetőséget. Meglepett, hogy ehhez képest 

a hangoskodókkal több helyszínen is összefu-

tottam a nap során. Úgy tűnik, mégis találtak 

maguknak valami kedvükre valót. Azt azonban 

senki se kívánhatja, hogy az egész nap az ő 

kedve szerint alakuljon. A magam részéről 

mindig is azt vallottam, hogy fontos a lakosság 

véleménye. De néma gyereknek az anyja sem 

érti a szavát. A fejekbe legjobb szándékkal sem 

tudunk bele látni (szerencsére). A szervezőket 

a legjobb szándék vezette most is, és a falunap 

után kapott elismerések azt bizonyítják, hogy a 

lakosság legszélesebb rétegének tudtunk nyúj-

tani egy kis örömet. Azok, akik vették a fárad-

ságot, hogy kijöjjenek, esélyt adtak maguknak, 

hogy jól érezzék magukat. Otthon kuksolva 

soha nem tudják meg, miről maradtak le. 

Ahogy a dal tanítja: „…jobb megbánni holnap, 
amit ma tett, mint semmit se tenni és azt bánni 

meg…” És igen, sokan mondták egyik-másik 

műsorszámmal kapcsolatban, hogy nem ismer-

ték az adott előadót, de örülnének, ha újra meg-

hívnánk őket, mert fantasztikus műsort láttak.  

Szeretném kiemelni a helyi fellépőket, (Haj-

nalcsillag Daloskör és Citeracsoport, KABA-

RÁT Gitárklub, Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar 

tagjai) akik egész éven át arra készülnek, hogy 

a falunapon tudásuk legjavát mutassák be a há-

lás közönségnek. Mert tapsban bizony nem 

volt hiány! Köszönjük a közönségnek, hogy 

lelkesedésükkel bátorították a hazai előadókat. 

Elképzelheti a kedves Olvasó, milyen nehéz 

volt a gitárklubnak színpadra állni az ATARU 

zenekar profizmusa után… De a drága közön-

ség bátorítása átlen-

dített minket félelme-

inken. 

Rajtuk kívül köszö-

net illeti a képviselő-

testület tagjait, akik 

támogatásukkal, ta-

nácsaikkal, munká-

jukkal végig jelen 

voltak a tervezés fo-

lyamatában és a meg-

valósításban. A 

sportkör vezetősé-

gét, az utcabajnokság megszervezéséért. 

Benkő - Kovács Bernadettet és Frank Kál-

mánnét, akik évek óta szervezik a kézműves 

foglalkozást. Horváth Vincét és fiait, akik 

biztosítják a zavartalan áramellátást és a sátor 

világítását. A Véngesztenye csárda támogatá-

sát.  Lenkay Józsefet, aki évről évre vadhúst 

és Danka Lajosnét, aki évek óta uborkát ad a 

falunapi ebédhez. A nyugdíjasklub azon tag-

jait, akik finom süteménnyel látták el a szerep-

lőket. Az önkormányzat technikai dolgozóit, 

közfoglalkoztatottjait, az általános iskola 

konyhájának dolgozóit, a művelődési ház 

dolgozóit, az óvoda dolgozóit és az önkéntes 

fiatalokat, akik munkájukkal hozzájárultak a 

nap sikeréhez. 

Mint látják, hosszú a lista. Az egész falu kö-

szönettel tartozik nekik, hogy idejüket, energi-
ájukat nem kímélve önzetlenül támogatják a 

közös ügyet. 

Nagyon örülnék, ha mindenki már most elgon-

dolkodna, hogyan képzeli el a jövő évi falunap 

megvalósítását. Sok kellemetlenségtől kímél-

nénk meg egymást, ha a falu lakói részéről 

több ötletet, támogatást kapnánk!  

Borsitsné Pásti Rita 

szervező 
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Falunapi pillanatképek  
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Őszirózsa klub 

Az elmúlt három hónapban két hónapot nyári 

szabadsággal töltöttünk. Július végén Buda-

pestre kirándultunk. Ellátogattunk a Tropi-

cariumba a Memento parkba. Visszaútban 

megtekintettük Székesfehérváron a Bory várat, 

ahol tartalmas, élményekben gazdag sétát tet-

tünk, majd közös vacsorával zártuk a napot. 

Ezt a kirándulást megelőzte a falunap, melyre 

a szorgos asszonykezek nagyon sok finom sü-

teménnyel rukkoltak elő, ezzel is hozzájárulva 

a szereplők megvendégeléséhez. Ezúton is kö-

szönöm azoknak, akik ehhez a nemes gesztus-

hoz hozzájárultak. 

Szeptemberben tartottuk klubfoglalkozásun-

kat. Ismét szülinapoztunk. Urvald János 80. 

születése napját ünnepeltük. Ajándékkal, tortá-

val köszöntöttük. Viszonzásul virslivel, itallal 

köszönték meg a gratulációkat. Ezenkívül még 

köszöntöttük Antal Jánosnét 70. Sági Károlyt 

75. születésnapja alkalmából. Nagyon kelle-

mes szórakozást nyújtó délutánt tartottunk.  

Sajnos egy szomorú esemény is történt klu-

bunk életében. Tragikus körülmények között 

elhunyt Kaczor Gábor klubtársunk. Szomorú 

szívvel vettünk tőle végső búcsút a vasvári te-

metőben. Emlékét örökre megőrizzük. 

Nyáron is gondoztuk a virágruppot, melynek 

újra rendbetevése és beültetése október első fe-

lében megtörtént.  

Készülünk a szüreti felvonulásra, kérem a 

klubtagokat minél többen vegyünk részt, a jár-

művekre fel lehet ülni.  

Jó szórakozást kívánok mindenkinek! 

Korándi Károlyné 

 

Örömhírek: 
Születések: 

2019.07.07-én született Nagy Ábel Mózes, Krizmonits Karolina és Nagy Henrik gyermeke. 

2019.08.11-én született Szijártó Botond, Danka Viktória és Szijártó Tibor gyermeke. 

2019.08.12-én született Frank Zselyke, Frank Dániel és Viszked Vivien gyermeke.  

2019.08.29-én született Budai Csenge, Budai Zsolt és Horváth Enikő gyermeke. 

2019.10.14-én született Papp Máté Balázs, Papp András és Horváth Beatrix gyermeke. 
 

Házasságok: 

2019. július 12-én Rábahídvégen kötött házasságot Horváth Enikő és Budai Zsolt 

2019. július 12-én Rábahídvégen kötött házasságot Horváth Attila és Horváth Eszter Ibolya.  

2019. szeptember 28-án Rábahídvégen kötött házasságot Jakab Dzsenifer és Papp Krisztián 

2019. október 05-én Rábahídvégen kötött házasságot Török Adrián és Kánya Nikoletta 

2019. október 12-én Rábahídvégen kötött házasságot Boda Gergő és Schönberger Zsófia 

2019. október 12-én Rábahídvégen kötött házasságot Góger Tamás és Varga Diána 

2019. október 21-én Rábahídvégen kötött házasságot Lakatos György Krisztián és Pásztor Erika 
 

Mindannyiuknak sok boldogságot, jó egészséget kívánunk!  
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Őszköszöntő családi délután 

Az ősz beköszöntével újból helyet biztosítot-

tunk azoknak az anyukáknak és apukáknak, 

akik már korábban is részt vettek a szülői sze-

mináriumainkon, pszichológiai, illetve peda-

gógiai ismeretekkel gazdagítva eddigi tapasz-

talataikat. 

Szeptember 28-án ismét látogatást tettek a 

mára már ismert előadóink. Kulifai Mónika és 

Csoma Zoltán témája a testvéri kapcsolatok 

voltak, ahol a szülők válaszokat kaphattak arra, 

hogy miképp lehet kiküszöbölni a gyerme-

keik közötti versengést. 

Jantek Gyöngyvér „Kell egy kis áramszünet, 

időnként mindenkinek” felirattal hangsú-

lyozta, hogy bizony a kisgyerekek mellett fon-

tos, hogy legyen időnk önmagunkra is, elő-

adásában ezekre a szempontokra tért ki. Az is-

kolakezdés nagyon sok szülő számára kemény 

dió, főleg, ha a gyermekük belép a számok és 

a betűk világába. Pál Melinda révén hasznos 

tanácsokkal lettünk gazdagabbak. 

Szabó Nagy Janka beavatott minket az óvodá-

sok „titkos életébe”, hogy miként alakulnak a 

társas kapcsolataik. Szeretnénk megköszönni a 

kedves előadóknak, hogy az érdekes és figye-

lemfelkeltő mondanivalójukkal segítették a 

szülőket a gyermeknevelésben. 

Ezúttal a szülői szeminárium néven futó prog-

ramunkat kicsit feldobtuk, az előadások mel-

lett érdekes, szórakoztató műsorokkal vár-

tuk az ide látogató kisgyerekeket is. Meglepő-

désünkre, nem csak a környékről, hanem a Ba-

laton mellől is érkeztek hozzánk látogatók és 

már a kora délutáni órákban megtöltötték a 

termeket. 

A „járgánykészítő műhelyben” a sok lelkes 

kis gyerkőc, Benkő- Kovács Bernadett óvónő 

segítségével hozzá láttak saját kis autóik meg-
alkotásához. Mikor elkészültek a remekmű-

vek, lehetőség nyílt arra, hogy saját járgánya-

ikban mozizzanak kedvükre, kalácsot majszol-

gatva, kakaót szürcsölgetve a virgonc kisgye-

rekek. 

A családi programunkból nem hiányozhatott a 

már szintén közkedvelt Csiri-Biri Játékos 

Tornánk, az 1-3 év közötti izgő-mozgó kis 

tornászainkkal és Rózsás Kata óvónő közre-

működésével. 

Az ide látogatóknak arcfestéssel és lufi hajto-

gatással is kedveskedtünk, ahol szebbnél 

szebb, édesebbnél édesebb gyerkőcarcok vará-

zsoltak el bennünket. 

Itt még nem volt vége szórakozásnak, hiszen 

csak ezután következett a Harisnyás Pipik va-

rázslatos Föld körüli utazásának zenés, játékos 

előadása. 

Családi programunkon a Bóbita Játékbolt ki-

állítását tekinthettük meg. Szervezőként hatal-

mas élmény volt számomra, hogy láthattam a 

sok-sok különleges játék adta örömöt a gyere-

kek arcán. 

Haller Norbert fotográfus tisztelt meg min-

ket azzal, hogy szakszerű fotóin keresztül meg-

örökíthettük ezt a fantasztikus napot. 

Segítőinknek, a nap végén pincepörköltet talál-

tunk fel, ezzel zárva a családi napot. 

Szeretnék köszönetet mondani a Rózsás csa-

ládnak, ezúttal megújították a szülői szeminá-

rium néven futó rendezvényünket, felpezsdítve 

ezzel a gyermekes családok hétvégéjét. 

Köszönjük szépen Benkő-Kovács Bernadett-

nek a segítőkészségét. Türelmével és gyer-

mekszeretetével ezúttal is egy nagy csapatnak 

szerzett örömet. 

Nem utolsó sorban köszönjük az önkéntesek-

nek, hogy lelkes közreműködésükkel hozzájá-

rultak ahhoz, hogy minden gördülékenyen ha-

ladjon. 
Szívből örülünk, hogy a családról szóló ren-

dezvényünk is sikeresen ért véget, kedves em-

lék marad számunkra. 

Porpáczy Rita 

  

Hídvégi Híradó 

A Rábahídvég Község Önkormányzatának lapja 

Megjelenik: negyedévente 350 példányban 
Felelős kiadó: Kissné Mátyás Éva körjegyző 

Szerkesztő: Molnár Tibor 
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„Hét szépség” - nem csak nőknek. 

Bevallom, nagyon szeretem a meséket. Szere-

tem olvasni, hallgatni és mondani. 

Ezért öröm volt szá-

momra, hogy Rábahíd-

végen, a művelődési 

házban Dr. Krekó Kata 

pszichológus, mesetera-

peuta tartott előadást a 

Könyvtári Szolgáltató 

Rendszernek köszönhe-

tően. 

Előadásának címe „Női 

szépség a Mesékben” 

Kata bemutatkozásában 

elmondta, hogy klinikai 

pszichológusként dolgozik, és női csoportokat 

is vezet. 

Pszichológusi munkája folyamán érzékelte, 

hogy női betegeinek testi, lelki problémája 

gyakran visszavezethető arra, hogy nem női 

szerepekben, hanem férfias mintákban élnek. 

Azt tapasztalta, hogy a mai világban a nőies és 

férfias minőségek egyensúlya felborult. 

Kereste az alternatív, szelíd lehetőségeket 

munkájához. 

Így találkozott Boldizsár Ildikóval, aki a Meta-

morphoses Meseterápia módszer megalkotója. 

„A meseterápia mind-

azok számára lehetősé-

get nyújt önmaguk meg-

találására és rendezé-

sére, akik életük bár-

mely szakaszában krí-

zishelyzetbe kerültek.” 

A találkozó során bepil-

lantást nyerhettünk szü-

letésünktől a halálunkig 

tartó női fejlődés 7 sza-

kaszába. 7 gabona segít-

ségével megvizsgáltuk, 

milyen szerepet tanultunk/tanulhatunk meg az 

egyes pontokon. 

Ezen tudást használhatjuk áldásként, leány-

gyermekeink útra indításában, segíthetünk 

édesanyánknak, a barátnőknek és saját ma-

gunknak önvizsgálatra. 

„Bízz a női természetedben, légy büszke, vi-

selj hét szépséget és legyen hétféle tudomá-

nyod!” 

Tomanóczyné Jesztl Katalin 

 

 

Miért halnak meg reggelre az álmok? 

Valamikor úgy szerettél, ablakodba gyertyát 

tettél estére, úgy vártál édes csókkal, öleléssel 

engem. 

Ahogy múltak az évek, halványultak a gyer-

tyák, búcsúszóra jöttél hozzám. Hamis volt az 

ölelésed és minden szavad, hamis volt a 

könnycsepp, amikor átöleltél. A könnycsepp 

az arcomra hullt. A te szíved mindig másért do-

bogott, de az én lelkem még mindig érted zo-

kog.  

Azóta is a sötét utcákat bolyongva járom egye-

dül. Már lassan hajnalodik. Az égen is halvá-

nyulnak a csillagok. Mire felkél a Nap, tudom, 

reggelre meghalnak az álmok. Még egy percre, 

mint egy könyörgő koldus, az ablaknál megál-

lok. Bánatosan kérdezgetem az udvarodban 

levő eperfádat: 

Vajon boldog vagy-e? 

Így felelt az öreg fa: „Csalódtál, mert boldog-

talan lettél. Százszor-ezerszer is megbántad, 

hogy engem kinevettél. Most könnyes szem-

mel, üres szívvel, bánatosan élsz egy régi ház-

ban. 

Hófehér a selyemruhád, de a lelkedben mind-

örökre gyász van.” 

Most ezen a hajnalon szobámban egyedül va-

gyok. Kopognak az esőcseppek kint az abla-

kon, mint a szívem dobogását, csendben hall-

gatom. 

Fent szálló fellegek, lent hulló levelek! Valaki-

nek vigyétek üzenetemet! 

Szálljatok csak fellegek, én is egyszer elme-

gyek, mint a hulló sárga falevelek. 

Nyári Jenő  
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Régi idők emlékére 

Az 1969-ben végzett Gazsi Lajosné osztálya felejt-

hetetlen eseményre jött össze a Rábahídvégi Általá-

nos Iskolában. 2019. június 1-jén 50 év után talál-

kozhattunk újra a régi iskolánkban. Kötetlen osz-

tályfőnöki órát tartottunk, ahol mindenki nagyvona-

lakban beszámolt arról, hogy mi is történt vele ennyi 

év alatt. Gyertyát gyújtottunk és megemlékeztünk 

azokról, akik már nem lehettek itt velünk. 

Tisztelettel emlékezünk: Sipos Károly igazgatónkra, 

Pelczmann Lászlóné és Gazsi Lajos tanárainkra. 

Osztálytársainkra: Hermán Juliannára, Horváth 

Katalinra, Horváth Györgyre, Kálmán Györgyre, 

Kálmán Istvánra, Pasics Lászlóra, Takács Istvánra. 

Nyugodjanak békében, emlékük szívünkben 

örökké élni fog. 

Halványan emlékszem, mikor édesanyám a hatal-

mas ajtón bevezetett az iskolába és ott találkoztam a 

többi osztálytársammal, akikkel a későbbiekben is, 

nap, mint nap oda jártunk. Itt kötődtek az első barát-

ságok.  

Pedagógusaink tanítottak a közös életre, terelgettek, 

csiszolgattak minket, és tőlük tanultuk meg az ala-

pokat, amit a későbbiekben felhasználtunk és kama-

toztattunk. Nem csak minket, de még néhányunk 

gyermekét is tanították. Köszönjük a kitartó munká-

jukat. 

Megköszönjük Gazsi Lajosné osztályfőnöknek, 

Bodó Katalin és Pelzmann László tanároknak, 

hogy elfogadták meghívásunkat és velünk tartottak 

ezen a szép napon. Valamint köszönjük Smolczer 

Tibor igazgatónak, hogy számunkra biztosította az 

iskolában való találkozást. Ez a szép nap a Vén 

Gesztenye csárdában folytatódott, ahol finom és bő-

séges vacsorával vártak bennünket. Köszönjük 

Krampé Pálnak és a csárda személyzetének a fogad-

tatást és az udvarias kiszolgálást. Sokat beszélget-

tünk és együtt nevettünk, ami záróráig tartott. Meg-

köszönöm osztálytársaimnak, hogy ezen az esemé-

nyen mellém álltak és számunkra ez a felejthetetlen 

találkozás létrejött. Most már nyugdíjasként beszél-

gettünk egymással, együtt sírtunk és együtt nevet-

tünk. Mi, akik eddig tanultunk, dolgoztunk, szeret-

tünk, házasodtunk, gyermekeket neveltünk és most 

már az unokáktól tanulunk új dolgokat.  

A nap végén búcsúzkodással, nagy ölelkezéssel és 

egy emléklappal a kezünkben fogadtuk meg, hogy 

ha még lesz rá alkalom, akkor újra találkozunk.  

Biró Györgyné

 
 

 
„Eljöttünk. Régi iskolánk ujjongva várt, kitárta 
előttünk nyikorgó ajtaját, s mi úgy léptünk be 
rajta, mint hajdani kisdiák. Temérdek emlék to-
lakszik ma közénk, a múlt megszépítve tárul újra 
elénk. Jó ismét felidézni a múltban történteket, a 
közösen megélt szép emlékeket, amelyeket visz-
szahozni többé már nem lehet. Átélni a fiatalkori 
csínyeket legőszintébben csak együtt lehet. Az el-

hunyt társainkat őrzi az emlékezet, értük gyer-
tya égett, így ők is velünk voltak, kik egykor ré-
gen a pajtásaink voltak. Ötven év után jó volt 
újra együtt, a vidám gyermekéveket ismét fel-
idéztük. Jó volt ma veletek és jó lesz majd meg-
int, ha az életben még találkozhatunk újra itt.”  
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Gyermekek az online térben 

2019. augusztusában a Digitális Médiaművelt-

ség Szülőknek program keretében „Offline 

szülő-Online gyermek” címmel hallgathattak 

előadást az érdeklődők a művelődési házban.  

Az előadást megelőzően a Digitális Jólét Prog-

ram (DJP) segítségével részt vettem egy két-

szer 8 órás tréningen, melyen szakemberek se-

gítségével készítettek fel közel húsz másik 

mentor kollégámmal együtt a témakörből. Az 

ott tanultak alapján sikerült összeállítanom a 

rábahídvégi program vázát. 

Az előadás során 

olyan kérdéseket 

vetettünk fel, amik 

napjainkban egyre 

aktuálisabbak és 

fontosabbak a ti-

zenéves gyerme-

keket, fiatalokat 

nevelő szülők kö- 

rében. Ilyen volt 

többek között a 

„digitalizált” (a 

90-es években és 

azután születettek) és az őket megelőző gene-

rációk közti egyre mélyülő kommunikációs 

szakadék, mely az egyik legnagyobb nehézség 

a most iskolás gyermekek szülei számára. A 

mai gyerekek, fiatalok már olyan világba szü-

lettek, ahol magától értetődően természetes do-

log a szinte bárhol elérhető internet kapcsolat, 

el sem tudják képzelni, milyen volt az „internet 

előtti élet”, ezzel szemben a most 30-as, 40-es 

szülői generáció jobb esetben is csak úgyneve-

zett „digitális bevándorlóként” sajátította el 

azokat a készségeket, melyek gyermekeiknek 

a természetes közeget jelentik. Ebből a problé-

mából számos másik gyökerezhet: kommuni-

kációs nehézségek szülő és gyermek között, a 

szülő nem tudja, gyermeke mit csinál, mikor a 

világhálót használja, kellő ismeretek hiányá-

ban nem tud felkészülni és segítséget nyújtani 

gyermekének, ha esetleg valamilyen probléma 

üti fel a fejét (pl. online zaklatás), csak, hogy 

néhányat említsek.  

Szó esett a médiafogyasztási szokásokról is, a 

kisgyermekek korai „géphasználatáról” - pl. 

óvodás korú gyermekek interneten néznek me-

séket, melyeket akár önállóan el is tudnak in-

dítani a rendelkezésre álló informatikai vagy 

okos eszközön. Rossz gyakorlat, hogy sok 

szülő büszkén új-

ságolja el, milyen 

ügyes a gyerek, aki 

ezáltal bíztatást is 

kap, holott az ő ko-

rában sokkal fon-

tosabb lenne a sze-

mélyes kapcsola-

tokon keresztül ka-

pott ingerek befo-

gadása (pl. közös 

játék, vagy a ha-

gyományos mesé-

lés).  

A téma hatalmas és nagyon szerteágazó, mely-

nek csak kis szeletét tudtuk átbeszélni ezen az 

augusztusi délutánon. Örömteli volt, hogy a 

résztvevő szülők aktívan, saját példákkal, ta-

pasztalatokkal egészítették ki a beszélgetést, 

ezzel téve azt igazán aktuálissá és hitelessé.  

A beszélgetés zárszavaként elmondhattuk: az 

internet használata, a digitalizáció nem rossz, 

de a hasznossága mellett számos veszélyt is 

rejt magában, ezért fontos annak ismerete és 

felelős használata. 

Bízom benne, a későbbiekben is lesz még 

olyan lehetőség, melynek segítségével hasonló 

programokat tudunk biztosítani az érdeklődők-

nek.  

Molnár Tibor 

DJP mentor  
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Szüreti felvonulás 

Az elmúlt évekhez hasonlóan szeptember ele-

jén felhívást tettünk közzé, miszerint várjuk a 

szüreti felvonulásra jelentkezőket. Hagyomá-

nyainkhoz ragaszkodva október második 

szombatját jelöltük ki az őszi betakarítások és 

a jó termés megünneplésére. Tisztában vagyok 

vele, hogy manapság nem beszélhetünk a 

klasszikus értelemben vett aratásról és szüret-

ről, legalábbis, ami Rábahídvéget illeti, hiszen 

nincs szőlőhegyünk, és a kiskertekben az őszi 

munkálatokat is megoldják családon belül. Az 

embernek azonban valahogy mégis igénye van 

arra, hogy a bágyadt őszi napsütésben része le-

gyen még egy utolsó, nagy vígságban, a tél be-

állta előtt. 

A jelenkori szüreti felvonulásoknak, vigadal-

maknak a közösség építésében van hatalmas 

szerepe. 

A falu központjában és a házak előtt, illetve az 

udvarokon őszi kompozíciókban gyönyörköd-

hetünk, az utcákban összefog a szomszédság, 

hogy kitalálják, mivel kínálják majd meg a fel-

vonulókat, kicsinosítják a platós kocsikat, a 

nagytraktort és a kistraktorokat, megélénkül a 

„forgalom” a művelődési ház kelléktárában és 

sorolhatnám vég nélkül a készülődés külön-

böző formáit. 

És eljött október 12. A délelőtti köd felszállt és 

kellemes, napsütéses, langy melegben gyüle-

kezni kezdtünk a kocsma előtti parkolóban. 

Nyolc feldíszített, kisebb-nagyobb kocsi várta 

a felvonulókat, akik többsége pont erre az al-

kalomra csináltatott vagy vásárolt magának 

megfelelő öltözéket. A menetet 8 lovas kísérte, 

akik Balogunyomból, Sorkifaludról, Nemes-

koltáról és Csempeszkopácsból jöttek. Közü-

lük is évről évre mind több hozzátartozót üd-

vözölhetünk, ugyanis a hídvégi szüretik jó híre 

már messzire szállt… De legnagyobb öröm a 

számomra idén az volt, hogy minden korcso-

port képviseltette magát a menetben! A baba-

kocsit tologató anyukák szemet gyönyörköd-

tető látványt nyújtottak, de az óvodások, isko-

lások csoportjai mellett a középiskolások és a 

főiskolások is képviseltették magukat. A szí-

nes forgatagot szülők és nagyszülők egészítet-

ték ki.  

A kellemes séta során a felvonulókat a Szom-

bathelyi, Petőfi, Táncsics, Szabadság és Kos-

suth utcában a csupaszív lakók látták vendégül. 

Nagyon hálásak voltunk nekik, mert bizony út-

közben eléggé kitikkadtunk. A finom sütemé-

nyek és az italok felfrissítettek minket, új erőre 

kapva, harmonikaszóra róttuk tovább a kilo-

métereket. 

A kocsmához visszatérve frissen sült kolbász 

és vidám zene várta a megfáradt felvonulókat.  

Csodálatos délutánt töltöttünk együtt! Mond-

hatjuk: a jó Isten ajándéka volt ez a nap!  

Borsitsné Pásti Rita 

Szervező 
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